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SJEDNICA 
PREDSJEDNIŠTVA HSGI  
U VARAŽDINU 

Predsjedništvo Hrvatskog saveza 
građevinskih inženjera održalo je 
12. ožujka 2002. svoju 3. sjednicu u 
prostorijama Geotehničkog fakulteta 
u Varaždinu. Sjednicu je vodio Dra-
gutin Mihelčić, dipl. ing. građ., pred-
sjednik HSGI-a, koji je na početku 
pozdravio domaćine i zahvalio se na 
dobrodošlici te pozdravio novoizab-
rane predsjednike ponovno oživlje-
nih temeljnih društava iz Vukovara i 
Slavonskog Broda - Miroslava Ištu-
ka i Matu Vinarića. Potom se nazoč-
nima s pozdravima obratila Nada 
Zadravec, predsjednica Društva gra-
đevinskih inženjera Varaždina, i za-
željela ugodan boravak i uspješan rad. 

Tijekom usvajanja zapisnika s proš-
le sjednice ponovljen je zaključak 
kako u primjeni Zakona o javnoj na-
bavi temeljna društva moraju nuditi 
konzultantske usluge u primjeni na-
tječajne dokumentacije. U dnevnom 
su redu bile predviđene rasprave o 
donošenju i provedbi novih zakona, 
međunarodnoj suradnji i finacijskom 
stanju HSGI-a. 

Naprije se raspravljalo o aktivnosti-
ma u primjeni tog i drugih zakona. 
Tom Zakonu, istaknuo je mr. sc. Vla-
dimir Krtalić, ravnatelj Udruge pos-
lodavaca u graditeljstvu i gost sjed-
nice, nedostaju provedbeni propisi. 
Upravo su tri u pripremi: Uredba o 
ustupanju radova, Uredba za ustupa-
nje usluga i Uredba o postupku na-
bave. Tim će se uredbama urediti 
načela ustupanja i vrsta ustupanja, 
vrsta i opseg radova, vrste i opseg 
usluga, izvedbena dokumentacija 
izvršavanje usluge i sl. 

Novosti vezanih uz pripremu Zako-
na o gradnji nema. Rodoljub Lalić, 
kojega je Predsjedništvo zadužilo za 

koordinaciju svih prijedloga i prim-
jedaba, izvijestio je da je do sada do-
bio samo jednu primjedbu. Smatra 
kako to nije dovoljno te da bi kolege 
morali biti aktivniji u pripremi ovog 
i sličnih zakona. Vladimir je Krtalić 
istaknuo kako Udruga poslodavaca 
u graditeljstvu smatra da Zakon o 
gradnji uopće ne treba mijenjati, ali 
da bi trebalo mijenjati Zakon o pros-
tornom uređenju koji bi se trebao 
zvati Zakon o prostornom planira-
nju. Prof. dr. sc. Petar Đukan pred-
ložio je da se Državnom zakonu za 
normizaciju i mjeriteljstvo ponudi 
stručna pomoć u izradi hrvatskih 
norma, posebno u hitnoj izradi teks-
ta s kojim bi se maksimalno zaštitili 
interesi inženjera u graditeljstvu. Na 
kraju rasprave o izradi i usvajanju 
novih zakonskih propisa Rodoljub 
Lalić predložio je, a to je i prihvaće-
no, da bi bilo nužno licencirati projek-
tne tvrtke i tvrtke koje obavljaju nad-
zor građenja. 
U raspravi o međunarodnoj suradnji 
HSGI-a Andrino Petković je istak-
nuo da je u pripremanju stručne eks-
kurzije u Berlin DAGIT-a Vinkovci 
kontaktirao s tvrtkom Berlinske vode 
u Berlinu i dogovorio posjet njiho-
vim postrojenjima u gradnji i eksplo-
ataciji. Potrebno je dogovoriti uzv-
ratni posjet delegacije Poljskog druš-
tva građevinskih inženjera koji je 
predviđen krajem rujna ili početkom 
listopada ove godine. Svi su članovi 
Predsjedništva zamoljeni da uz po-
moć svojih poslovnih veza pokušaju 
uspostaviti suradnju s društvima iz 
susjednih zemalja, ponajprije Austrije, 
Madžarske i Njemačke. Prve će 
kontakte s kolegama iz Slovenije us-
postaviti Petar Đukan. Josip Švenda 
je izvijestio o nastavku suradnje 
DGIT-a Međimurje s kolegama iz 
susjedne madžarske županije Zala, 
koji su bili u uzvratnom posjetu Me-
đimurju 

Slijedila je informacija o financijs-
kom stanju HSGI-a o kojem je govo-
rio prof. dr. sc. Veselin Simović. 
Ukupni su prihodi u prošloj, 2001. 
godini bili 2.425.787 kuna, a rashodi 
2.393.026 kuna. Prihodi se temelje 
na prodaji knjiga, suizdavačkim do-
prinosima, pretplati na časopis Gra-
đevinar, oglasima u časopisu, struč-
nim ispitima i financijskom doprino-
su Ministarstva znanosti i tehnolo-
gije. Rashode sačinjavaju troškovi 
tiskanja časopisa i knjiga, autorski 
honorari za časopis i ostala izdanja, 
plaće zaposlenih i svi ostali troškovi 
vezani uz redovito poslovanje. Časo-
pis ima velikih potraživanja iz pri-
jašnjih godina, a najveći su dužnici 
Hidroelektra-niskogrdanja, Indus-
trogradnja, Konstruktor-inženjering, 
Tempo i Viadukt. Pripremaju se pos-
jeti većim dužnicima i vjeruje se da 
će se dio dugova ipak uspjeti napla-
titi. Raspravljalo se i o daljnjem fi-
nanciranju časopisa. Zaključeno je 
da se nekim većim tvrtkama ponude 
suizdavački ugovori, a članovi Pred-
sjedništva su zamoljeni za pomoć u 
rješavanju financijskih problema ča-
sopisa, kako njegovo financiranje ne 
bi došlo u pitanje. 

Slijedile su informacije o radu temelj-
nih društava. Antun Pospišil iz Sla-
vonskog Broda izvijestio je o nedav-
no održanoj izbornoj skupštini, a 
Emil Kolar o radu DAGIT-a Vukovar 
u koji su uz građevinare i arhitekte 
uključeni i inženjeri elektrotehnike i 
strojarstva. Dobili su zajedničke pros-
torije i očekuju uspješno obnavljanje 
aktivnosti. Prof. dr. sc. Josip Maru-
šić govorio je o izbornoj skupštini 
Hrvatskog društva za odvodnju i 
navodnjavanje (HDON), a Željko 
Andričević iz Vinkovaca o nastavku 
priprema za stručno putovanje u 
Berlin.  

Sjednica Predsjedništva HSGI-a u 
Varaždinu zaključena je iscrpnim 
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predavanjem prof. dr. sc. Rudolfa 
Lončarića pod naslovom: Održava-
nje i obnova starih građevina. Nakon 
toga su se sudionici sjednice proše-
tali starom baroknom jezgrom Varaž-
dina i razgledali dobro održavana 
pročelja. Druženje se nastavilo pri-
godnim domjenkom. 

B. N. 

IZBORNA SKUPŠTINA 
DAGIT-a SLAVONSKI BROD 

Inicijativni odbor za osnivanje udru-
ge arhitektonskih i građevinskih in-
ženjera u Slavonskom Brodu sazvao 
je 1. osnivačku i izbornu skupštinu 
28. veljače 2002. u prostorijama 
HŽ-Održavanje pruga u Slavons-
kom Brodu. Valja reći da je DAGIT 
Slavonski Brod nekad bio vrlo aktivno 
društvo, ali je u međuvremenu 
njegova aktivnost zamrla pa je druš-
tvo i brisano iz registra udruga. Obno 
 

viteljsku skupštinu vodio je predsjed-
nik Inicijativnog odbora mr. sc. Vjen-
ceslav Leko, dipl. ing. građ., a bilo 
je nazočno četrdesetak sudionika 

Nakon izbora radnih tijela Skupština 
temeljito je razmotren i usvojen novi 
statut, a potom je izabrano novo je-
danaesteročlano predsjedništvo, sud 
časti i nadzorni odbor. Za predsjed-
nika je izabran Mato Vinarić, za pot-
predsjednika Davorin Pihar, za tajni-
cu Štefica Pospišil i za blagajnika 
Eduard Bleir. Utemeljenje novog, a 
zapravo starog društva bogate tradi-
cije pozdravio je Željko Andričević, 
potpredsjednik HSGI-a i predsjednik 
DAGIT-a Vinkovci. On je novom 
društvu i novom Predsjedništvu za-
želio uspješan rad. 

Prva izborna skupština nije međutim 
prošla i bez manjeg incidenta. Naime 
predstavnici arhitektonskih inženje 
 

ra i tehničara bili su nezadovoljni 
organizacijom Skupštine i smatrali 
su da je Inicijativni odbor pozvao 
premalo predstavnika njihove struke. 
Inicijativni se odbor opravdavao da 
je sastanak sazvan bez ikakve eviden-
cije, da su svi pozvani zamoljeni da 
pozovu sve koje poznaju. Na kraju 
je sve riješeno na obostrano zadovolj-
stvo, a Predsjedništvo je nadopunje-
no s više predstavnika arhitektonskih 
inženjera i tehničara. 

Skupština je zaključena zanimljivim 
i kompjutorskim animacijama nado-
punjenim predavanjem mr. sc. Vjen-
ceslava Leke o lakim čeličnim kons-
trukcijama, zapravo o profiliranim 
limovima za međukatne konstrukcije i 
o višekatnim okvirnim industrijskim 
postrojenjima.  

B. N. 

 


